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Spørgsmål:Spørgsmål:Spørgsmål:Spørgsmål:  

”Kan ministeren oplyse, hvor mange personer med psykiske problemer, der er an-
bragt i Kriminalforsorgens institutioner?”

Svar:Svar:Svar:Svar:  

Som jeg redegjorde for under samrådet den 24. november 2005 om psykisk syge i fængslerne 
m.v., foreligger der ikke nogen samlet opgørelse over det aktuelle antal af psykisk syge i fængs-
ler og arresthuse, idet Kriminalforsorgen ikke løbende registrerer antallet af personer med psyki-
ske problemer. Der er dog utvivlsomt et ikke ubetydeligt antal personer med psykiske problemer 
blandt de indsatte.     
 
Som jeg ligeledes redegjorde for under samrådet, har der i de senere år været foretaget enkelte 
undersøgelser af forekomsten af psykisk syge blandt indsatte i fængsler og arresthuse. 
 
En undersøgelse foretaget i 1993 viste således, at ca. en tredjedel af de indsatte på et eller andet 
tidspunkt havde været indlagt på en psykiatrisk afdeling.  
 
I 1999 blev der i forbindelse med Differentieringsudvalgets arbejde (Nordskov-udvalget) gen-
nemført en undersøgelse, hvor omfanget af de indsattes psykiske problemer blev undersøgt. Af 
undersøgelsen fremgår blandt andet, at 15% af de indsatte på undersøgelsestidspunktet var eller 
havde været under psykiatrisk behandling eller konsultation under den aktuelle afsoning. Ca. en 
fjerdedel af alle indsatte viste tegn på psykiske problemer. 
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